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Mr. Missakian. Let's go on the record then. We are now 

beginning the transcribed interview of cond ucted by 

the House Select Committee on Benghazi. This interview is being 

conducted voluntarily as part of the committee's investigation into 

the attacks on U.S. diplomatic facilities in Benghazi) Libya) and 

related matters pursuant to House Resolution 567 of the 113th Congress 

and House Resolution 5 of the 114th Congress. 

Mr. -J would you please state and spell your name for the 

record. 

Mr.-..!.. It's 

Mr. Missakian. First off) on behalf of the committee) both the 

maJority and m1non ty staff J thank you for being here voluntarily. The 

committee appreciates your cooperation i n our investigation. My name 

is Craig Missakian. I'm one of the attor neys on the majority staff 

side. At this point) we traditionally go arou nd t he room and have 

everyone introduce themselves just so you know who's here. So I'll 

start with Dana Chipman. 

Mr. Chipman. I'm Dana Chipman with t he committee staff. 

Mr. Su. Jonathan Su from Latham & Watkins on behalf of Mr. 

-· Ms.-..!.. I'm an atto rney -adviser with the 

U.S. Department of State . 

Mr. Snyder. Eric Snyder) Department of State. 

Mr. Kenny. Peter Kenny with t he minority staff . 
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Mr. Missakian. Before we begin questioning Mr. 11111111) I'd 

like to go over some of the ground rules that apply to the interview 

here today. Generally) the way the questioning proceeds is that a 

member of the majority staff will ask you questions for up to an hour) 

and then once I am done) I will hand it over to an attorney for the 

minority staff) and then we wil l go back and forth an hour at a time 

until we finish. 

Have you ever had your deposition taken or testified before 

Congress before? 

Mr. 11111111~ No) I have not. 

Mr. Missakian. This procedure is slightly different than a 

deposition in that we don ' t foll ow the ru les of evidence that might 

apply in a Federal D1str1ct Court proceeding) for example. In that 

sense) the witness or your counsel may raise objections for privilege 

only) subject to review by the chairman of the committee) Congressman 

Gowdy. If the objections cannot be resolved in this interview) you 

may be required to return for a deposition or a hearing once those issues 

have been resolved. 

Members of the staff committee are not permitted to raise 

objections when the other side is asking questions. This session is 

to begin as unclassified. If we get into any area where you would be 

required to disclose classified information) please let me know. We 

are not prepared to do that today) so we wil l have to make other 

arrangements if we decide we want to go there. You are welcome to 

confer with your counsel at any time during the i nterview; and if for 
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any reason) if I ask you a question that you don't understand) just 

tell me I don 't understand and I'll do my best to rephrase it for you. 

If you'd like to take a break at any point i n time) talk to your 

counsel or for any other reason) just let us know and we'l l be happy 

to accommodate that. As you can see) there is an official court 

reporter in the room taking down what you say and I say and what 

everybody else has said during the course of the interview) so the one 

thing we ask is that to the extent you answer a question) do so verbally 

rather than a nod of the head) for example) and we do our best not to 

step on each other's -- me on your answers and you on my questions) 

just for the sake of the court reporter and the clarity of the record. 

You'll understand this as we go along. If there's a question I 

ask you you don ' t know the answer to or can't recall) that's fine. Just 

say you don't know or you don't understand. We don't want you guessing 

here. To the extent you have a best estimate or something that you've 

put together based on facts you do know) that's fine. But we just don't 

want any guesses. 

Now) do you understand) Mr. 11111111) t hat you are requi red to 

answer questions posed to you by Congress truthfully? 

Mr. 11111111.:.. Yes. 

Mr. Missakian. Do you also understand that that obligation 

extends to questions I may ask you as a member of the staff of a 

congressional committee? 

Mr. 11111111.:.. Yes. 

Mr. Missakian. Do you also unde rstand t hat a witness that 



knowingly provides false testimony could be subject to criminal 

prosecution for perjury or for maki ng false statements? 

Mr.-..!.. Yes. 
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Mr. Missakian. I s there any reason why your interview should not 

go forward today? Are you prepared to give your best answers to the 

questions? 

Mr.-..!.. I am. 

Mr. Missakian. That's the extent of our preamble. Mr . Kenny} 

do you have anything you'd like to add? 

Mr. Kenny. Yes } I'd just like to take the opportunity to thank 

Mr.- for coming in. I'm looking forward to hearing what you 

have to say today. 

Mr. -..!.. Thank you. 

Mr. Missakian. Jonathan} wou ld you like to add anything at this 

point? 

Mr. Su. Sure. For the record} Craig} I' 11 say that Mr. -

is here} as you know} appearing voluntarily before the committee . You 

and I have corresponded before about the scope of the interview} and 

it relates to the 2012 attacks in Benghazi} Libya} and the immediate 

days thereafter . You've confirmed that the committee's interest 

relates solely to this witness's government service and that the 

committee would advise me if there are any other specific matters of 

interest; and I've not understood there to be any other matters of 

interest. We are not getting into any classified information t oday . 

But} you know} with those caveats} we're certainly prepared to proceed 
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if that works for you. 

Mr. Missakian. Yes) that does. That is my understanding of the 

scope of the interview) Mr. 11111111 · It may come to pass t hat an 

answer you give may open up other areas beyond the scope that your 

attorney just described. I may ask you questions there. I don't 

anticipate it) but it may happen. We'll see how it goes. 

EXAMINATION 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q When did you begin work at the State Department? 

A In early 2009. 

Q Do you remember a month? 

A I think February 2009. 

Q And what were you doing immediately befo re the State 

Department? 

A I worked fo r then-Senator Clinton in her Senate office in 

Washington. 

Q Doing what? 

A I was her deputy press secretary . 

Q How long did you hold that pos ition ? 

A I was deputy press secreta ry fo r all of -- for a 

year-and-a-half) and was in that office for about 3 years . 

Q What did you do for Senator Clinton prior t o becoming the 

deputy press secretary? 

A I was the assistant to her chief of staff. 

Q So you came to the State De part ment when Secreta ry Clinton 
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came to the State Department? 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

2013. 

Q 

A 

Q 

A 

Correct. 

How long did you stay at the State Department? 

For 4 years. 

Do you recall what month you left? 

I believe it was February of 2013. 

What have you done since? 

I have continued to work for Secretary Clinton. 

And what do you do for her? 

I'm her chief speech writer. 

When did that employment begin? 

Immediately following the State Department, so February of 

And what is the entity that employs you, if you know? 

Hillary for America, her presidential campaign. 

So Hillary for America, I assume that 's a corporation? 

That is, well, whatever kind of entity a political 

presidential campaign is, that is who employs me now. 

Q Okay, but you began work for that entity, whatever form that 

may be in February 2013? 

A No, the campaign did not exist then. In February 2013, I 

went to work for her in her personal office, Secretary Clinton's 

personal office, and then when the campaign began, which was in this 

year, I went to work for the campaign. 

Q Again, what is your formal title with the campaign? 
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A Director of speec h writ ing. 

Q Do you know the name of the entity that empl oyed you between 

the time you left the State Department and going to work for t he 

Secretary's presidential campaign? 

A I believe it was -- we llJ i t was Secretary Clinton's 

persona l offic eJ and I believe the technical name was something like 

ZFS HoldingsJ or something like that . 

Q During the time you were at the State Department) what was 

your j ob title? 

A Speech writer. 

Q And where did that pos ition fit in the hierarchy of 

position s within the s peec h writing department? 

A There was a director of speech wri tingJ and t hen there were 

several speech writers . And then there was one or two juni orJ like 

a staff ass i stant) and that was it. 

Q Let me ask youJ who was t he dire ctor of speech writ ing at 

that point when you first started with the State Department? 

A WellJ was when I first start ed with the 

State Department . 

Q And then it eventually became ? 

A Yes . 

Q Who were the other speech writers t here with you at the time? 

A Over the whole 4 years? 

Q 

A 

Over the whole 4 yearsJ yes . 

I might forget somebodyJ but for a period of 
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timeJ J -J for a period of time 

J myself J For a very brief 

period} a gentleman named -J I can't remember hi s last name . The 

core team that was consistent} 111111 was there the whole time with me 

and 1111 was there the whole time. He was the staff assistant} and 

then the rest of the team shifted around a little bit. 

Q Have you had any conversations with any of those individuals 

that you just named about the Benghazi investigation? 

A The fact of itJ yes . The details of itJ no . 

Q OkayJ who did you have that conversation withJ the fact of 

it? 

Mr. Kenny. Can you be specific? Which investigation? 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q That's fair. Any of the invest igations that were stood up 

in the wake of the Benghazi attacks . 

A WellJ in my capacity as a speech writer } I wrote about the 

ARB report} and I helped prepare testimony the Secretary gave before 

the committee. Before which committee} it was the House and Senate 

Foreign Affairs Committees in 2012. So that was a collaborative 

process} and soJ of course} much discussed. 

Q So when you say you wrote material for Secretary Clinton's 

appearance before Congress} is that when she testified in January 2013? 

A Correct. She gave an opening statement which I helped 

prepare. 

Q Who else worked on that opening statement? Do you recall? 
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A I worked closel y with Jake Sullivan 1 but I don't 

recall -- and it was a collaborative process 1 but I don 't recall . I 

couldn't give you a list -- conditional list. I don't reca ll. 

Q Did you take part in any pre p sessions with the Secretary? 

A I did not. 

Q Who did? 

A I don ' t know . 

Q Do you know if those even occurred? 

A I don ' t know about that. 

Q Other than the conver sation you had wi t h Mr . Sullivan in 

connection with that statement 1 were t here any other conversations you 

had with anybody about the congressional investigations that we re stood 

up after the attac ks? 

A Are you referring to this committee? 

Q Yes 1 t his committee included. 

A Well 1 I ' ve discussed with my lawyer in preparation for thi s 

session . 

Mr. Su . He doesn 't want -- I' 11 speak aga in for Craig when I say 

he understands that 1 you know 1 you and I may have s poken1 but he is 

not -- you know 1 you can assume he is phrasing his questions other than 

with your at torney . 

Mr. 11111111~ I don't recall any conversations like that . 

BY MR . MISSAKIAN: 

Q Okay1 and t hat ' s from 1 you know 1 the time it happened up 

unt il today 1 other than your attorney? 
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A The fact of the committee being in existence has been much 

in the newsJ of course) you knowJ so -- but in terms of the details 

of it or what we would discuss hereJ no. 

Q And who did you have those conversations with? 

A About the fact that it exists? 

Q Yes. 

A I don't feel I could give you an exhaustive listJ but I feel 

likeJ you knowJ sort of a comment) anyone you would discuss current 

events withJ so any colleagues) coworkers) family members) but no one 

in particular that I could recall. 

Q OkayJ do you recall any conversations with Secretary 

Clinton about the investigation? 
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A No. 

Q How about with Jake Sullivan? 

A Insofar as Secretary Clinton) we have to prepare for 

Secretary Clinton's hearing) and I will once again probably help her 

prepare for that) but otherwise) no . 

Q When you say Secretary Clinton's hearing) you' re talking 

about helping her prepare for the upcoming appearance before this 

Benghazi committee on the 22nd? 

A Correct. 

Q Okay. Let's go back in time to September 11 1 2012. I just 

want to ask you a few questions about that. Let's start with the 

protests in Cairo . Well 1 let me take you even a step back. Were you 

at the office that day? 

A I was. 

Q And do you recall when you left the office that day? 

A The early evening. 

Q Do you recall hearing about the protests in Cairo at any 

point during the day? 

A I do 1 but I don't recall the details of how or when I heard . 

Q What do you recall about how you heard and what you heard 

and when you heard? 

A Yeah 1 I don't recall when or how I heard. 

Q Do you recall generally anythi ng about what you heard about 

Cairo? 

A I recall that there was -- hearing that the r e was a protest 
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in Cairo, but I couldn't tell you when or how I heard that. 

Q And do you recall how you heard about the attacks in Benghazi 

later that night? 

A Jake Sullivan called me in the evening and told me about 

it. 

Q Do you recall what time? 

A I was at dinner, I imagine, so around dinner time. 

Q Do you recall that being the first time you heard about the 

attacks? 

A To the best of my recollection. 

Q From what we have seen, the attacks began about 3:40 p.m. 

eastern time, so this would have been before you left the office. Did 

you hear anything about it before, or if I understood you --

A All these years later, I don't recall hearing about it 

before that phone call. 

Q All right. Let's talk about the phone call again. Mr. 

Sullivan called you? 

A Correct . 

Q And how long did that phone conversation last? 

A Maybe 5 or 10 minutes. 

Q What do you recall being said by you and him during that 

call? 

A He said that I should start working on remarks that the 

Secretary could give about an incident in our diplomatic post in 

Benghazi, that we had lost at least one colleague, that we didn't know 
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yet the status of the Ambassador, that it was a fluid situation, but 

I should start thinking about, you know, and working on what the 

Secretary could say. 

Q Do you recall him giving you any details about what had 

occurred? 

A Beyond what I just said, I don't recall any others . 

Q Was there a plan discussed about how t he process would 

unfold that night? 

A In that first conversation, I don't think so. 

Q So I gather there was another conversation afte r the first 

one? 

A I spoke to him several times t hat evening. 

Q By phone or in person? 

A Both. We spoke a few more times by phone th roughout the 

evening, and eventually, he came to my apartment in 111111111 
Washington. 

Q Let' s focus on the phone calls first to begin. Do you 

r ecall anything that was said in any of the subsequent calls? 

A You know, all these years later, I really can't distinguis h 

now or remember now what was said in which call. 

Q All right . That's fair. Let 's just talk about what you 

remember without identifying it with any part icular call. So just tell 

me what was said by each of you in all the calls . 

A Well, as I said, he t old me that we had lost one of our 

colleague s and that we didn't know the status of t he Ambassador . Later 
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in the evening, he told me that the Ambassador was dead, but I can't 

recall whether that was in person or on the phone. And we disc ussed 

on the phone and in person, we discussed the tone that the Secretary's 

remarks should take; the goals that we would have to, in effect, 

eulogize the colleagues that we had lost; that we would have to 

demonstrate American resolve; that we would have to speak to a global 

audience and try to lower the temperature because, of course, it was 

a period of unrest, not just in Libya, but around the region and the 

world, and demonstrate, sort of, upholding American values. So we 

talked about that sort of tone. 

Q Were there any other goals for the statement you were 

working on that you discussed? 

A As I said, sort of honoring the colleagues that we lost, 

determination. I think I would add to the list sort of helping 

Americans make sense of a dangerous and difficult time, and sending 

a message to the world about American values, and lowering the 

temperature in a period of upheaval. 

Q When you said helping Americans make sense, what did you 

mean by that? 

A Well, we had lost a department personnel; and the world, 

there was all this upheaval across the region, and one of the goals 

of having a Secretary of State talk is so that Americans can understand 

America ' s role in the world and what are we doing there and what's the 

way forward. So any time the Secretary addresses a topic, that's part 

of it, and this would be no exception. 
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Q Was there any discussion of telling the American people who 

was responsible for the attacks in Benghazi and what their motives were? 

A In fact) the opposite. What she said was that there would 

be time) that we were still learning about the motivations and methods 

of those who did this) and that there would be time for more reflection 

in the days ahead; so that was not a big focus of the remarks. 

Mr. Su. Just so the record is clear) when you say she said that? 

Mr. 11111111~ In her remarks) the Secretary --

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Maybe my question wasn't clear . Were still talking about 

conversations you had with Jake Sullivan the night of. Is there any 

discussion in any of those conversations about telling the American 

people who was responsible and what their motives were? 

A No. And the opposite. We discussed) and we did write for 

her that sentiment) that we are still learning about the motivations 

and methods) and that there would be time to get into all that later. 

Q I understand that's what was written. But my question was 

a different one . Hold on. We have to trade off here. I know it was 

written) but my question is) was it discussed? It sounds like you're 

saying it wasn't discussed) but then it was. Is there something 

reflected about it in the statements? I'm just not understanding. 

A What I mean by that is insofar as we discussed that it would 

be appropriate to write that we were still learning) that was discussed) 

and then we wrote that. Beyond that) no. 

Q So again) was there any discussion about telling the 
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American people who was responsible and what their motives were? 

A Beyond that} we were still learning} no. 

Q So that was the discussion. You two discussed we don't know 

what happened} so let's reflect that in the statement? 

A I didn ' t say we don't know. I said we ' re still learning} 

but that was reflected. 

Q Okay. Then if you were still learning} that suggests that 

you knew something at the time. What did you know at the time about 

who was responsible and their motives? 

A I can only speak for myself. 

Q That's all I'm asking about. 

A And} you know} based on the information I had} had a group 

of heavily-armed militants had attacked our compound} and that's what 

I understood} and that ' s what we wrote. 

Q Did you have any information beyond that in terms of motive 

or the identity of the individual attackers? 

A No. 

Q Where did you get that information? 

A I got my information that evening primarily from Jake 

Sullivan. I was also part of -- I was on various internal State 

Department email chains } and I brought to it also the sort of context 

of what had been happening in the world over that day and previous days 

and weeks. 

Q That night} and again} we ' re just focused on September 11} 

did you rely on any of the information you read in any newspaper reports 
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about the incident? 

A Can you exp lain what you mean by "rely"? 

Q Well, did any of the information you saw in media reports 

get reflected in the statement that you prepared? 

A I think that, you know, media provided color and context 

for what was going on in the world, but beyond that, no. 

Q I'm sorry. I don't understand what that means . 

A I couldn't point to a speci fie newspaper article that I read 

that said, that I took facts f rom, no. 

Q Thank you. That ' s what I meant. You talked about speaking 

to a global audience . What did you mean by that? 

A I mean any time the Secretary of State speaks, the world 

is listening . We had -- it was a period of unrest across the Middle 

East, North Africa, and beyondj specifically, in the Muslim world, 

which was a source of concernj and how to lower that temperature and 

spea k to that situation wa s an important issue. 

Q Was that focused on the video? 

A The video was the source of that unrest across the world 

in that period. And so, you know, lowering the temperature of that 

situation was one of our goals . 

Q Again, focus j ust on the night of September 11 . What 

information did you have that suggested that the video was, in any way, 

connected to what occurred in Benghazi? 

A I don't recall any specific information. 

Q Okay. What general information do you recall? 
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A I recall that it was the context with which we entered that 

night was protests across the Muslim world} specifically that day 

protests in Cairo that had turned violent at our embassy. That was 

the context with which we approached the situation} and then I couldn't 

recall for you that night a specific piece of information or not. 

Q Just to be clear} my understanding is there was one protest 

in Cairo and that was it on September 11 . Are you aware of others? 

A What I'm aware of} this removed} these years later} is that 

throughout that period there were protects across the Muslim world. 

I couldn't tell you a chronology of which country and protest happened 

when} but I recall that we were concerned about it in the days before. 

We had seen} there was a history of inflammatory} provocative incidents 

leading to protests and violence} including the burning of a Koran} 

various incidents in Afghanistan} Danish cartoons. There is a long 

history there} and one that the State Department had to t ·ake seriously 

and be concerned about} and I could not recall the ch ronology of which 

protests happened when} but I recall the general sense that in that 

period} there was a lot of unrest. 

Q You just said that you -- you} the State Department -- were 

concerned about the video} I gather} in the days before the September 

11 attack. Did I hear that correctly? 

A My recollection} again} I can't remember the whole 

chronology of when the protests were happening} but in general} I would 

say that is my recollection. 

Q Do you recall being aware that protests were planned for 
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the Cairo Embassy prior to them occurring? 

A That's nothing I know about. 

Q I'm sorry? 

A NoJ I don't recall anythi ng like that. 

Q So when you said that you were concerned about t he protests J 

what do you mean? 

A WellJ there was a protest in Cairo at the Embassy J and that 

was concerning. 

Q Right. I realize thatJ but you said you had been concerned 

days before that. 

A I thinkJ as I saidJ I can't reconstruct the entire 

chronology J but what I remember is in that pe riod being concerned that 

there was a provocation that could lead to unrest and violence as we 

had seen in previous incidents. 

Q So as you sit here today J you have no recollection of being 

concerned about protests prior to the protests in Cairo. Is that fa ir? 

A What I can't recall now is whether the chronology of whether 

there were any or half dozen protests in the days befo re or whether 

they were all in the days after. I can't remember now . 

Q Okay. So when you said you were concerned days before the 

Cairo protestsJ you just were misremembering at that poi nt? 

A I'm saying what I remember is that periodJ being concerned 

about it. 

Q Okay. And I'm asking youJ you statedJ this is what you 

saidJ that you were concerned days before t he protest in Cairo. 



22 

Ms. Sawyer. Craig) he's verified to you --

Mr. Missakian. Heather) please. We don't do this to you. 

Ms. Sawyer. And I rarely do it to youJ but you' ve asked the same 

question four times. 

Mr. Missakian. I know) but I'm entitled to an answer to the 

question. 

Ms. Sawyer. I think he has answered that. Sitting here today J 

he does not recall whether it was the days preceding or the days 

following. He just recalls it was generally around that time . 

Mr. Missakian. I heard the same testimony you did. I just don't 

believe he answered my question. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q You said that you were conce rned days before the Cairo 

protests about those protests? 

Mr. Kenny. I'm actually not sure -- I mean) we can go back to 

the tapes. I heard "provocative event." 

Mr. Su. Shall we just start over and maybe let him answer the 

question? 

Mr. Missakian. That would be fine . 

Mr. 11111111~ Do you want to reask the question? 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Right. If I misheard what you testified to earlier J that's 

fine) just tell me. But I thought I heard you say t here were concerns 

about the protests before they occurred? 

A I think) at this removed) I can't remember the chronology 
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of when -- I do not remember when I f i rst learned of the videos 

existence) and I do not remember when I f i rs t learned of resulting 

unrest i n the Muslim worldJ and I do not remember when the f i rst protests 

began across the region. I do remember t hat in that period around 

Septembe r 11 of 2012J that it was a source of concern f or me and for 

the Department as a whole that there was unrest in the Muslim world 

relating to this video . 

Q So other than the existence of the Cai ro protest) were you 

aware of any other information -- I' m talking again about the night 

of Septembe r 11 -- that connected the video to what occurred in 

Benghazi? 

A I don't recall any specific piece of information. 

Q Okay. What do you recall discuss i ng about the video wi th 

Ja ke Sullivan that nightJ if anything? 

A I really don't recall a specific conversation) the details 

of any specific conversation in that regard . 

Q Do you recall generally how you were going to treat the video 

and any statements that were made about t he attack? 

A As I said earlier) I think one of our goal s was to lower 

the temperature in the worldJ in the regi on J and speak to widespread 

unrestJ but beyond thatJ I don't recall any specific conve rsat i on. 

Q It' s our understanding) and at some poi nt that ni ghtJ and 

I think you said thisJ that Jake Sullivan came to your apa rtment? 

A That 's correct . 

Q And there were othe rs there as well? 
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A Correct. 

Q For the record 1 could you identify those others? 

A Yes . and J my speech-writing 

colleagues. 

Q Were you aware that night that the State Department had put 

out a statement about the attacks in Benghazi? 

A Yes. 

Q How did you become aware of that statement? 

A How did I become aware that it existed? 

Q Yes. 

A I don't recall. 

Q Do you recall if Mr. Sullivan brought a copy of it with him? 

A He did not bring a copy with him. 

Q Why do you remember that? 

A I don't remember him bringing a copy with him . 

Q All right. Tell us about what occurred that evening in your 

apartment? 

A So I invited Ill and IIIII over. Jake had told me we had 

to start working on remarks for the Secretary} as we have discussed. 

Ill and IIIII came over 1 and we started brainstorming what those remarks 

could include. We brainstormed and discussed for a period of hours. 

Jake then joined us. And we sort of collectively sort of began drafting 

and revising and dr afting the statement until 1 you know1 sort of the 

middle of the night. 

Q Other than Mr . Sullivan and the information he gave you 1 
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what other sources of information did you have about what had occurred 

in Benghazi? 

A Right. So Jake was the primary source of information that 

night. I think there were other internal State Department emails that 

provided additional information . For example) we had to eulogize our 

colleagues that we lostJ and we needed to gather information about their 

professional history J but I could not otherwise give you details about 

what those emails were or anything like thatJ but Jake was the primary 

source of information. 

Q Were you on the ops alert distribution list? 

A Yes . 

Q To t he extent ops alerts were sent out that night) you would 

have had access to them? 

A As far as I know. I don ' t know whether ops sent out alerts 

that I didn 't get. I frequently got ops alerts) and I believe I got 

them that night. 

Q In the course of your work on the Secretary's remarks) did 

you speak to anybody in the NEA Bureau? 

A I didn't speak to anyone other thanJ in NEA or on the phone 

or anything like that. I think that we -- I really can ' t remember. 

Q Did you speak to anybody that night about what had occurred 

in Benghazi other than Jake Sullivan and the folks that were in the 

room with you? 

A I don't think so. I don ' t recall having any other 

conversation. 
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Q At any point in the evening} was the talk of the video 

discussed? 

A Yes. 

Q Okay. What do you recall about those discussions? 

A I don't recall details of what we discussed} but I do recall 1 

as I said 1 that it was in the context that we were approaching the night 

was there was this 1 there was unrest across the region and caused by 

the video 1 and that was the backdrop to which we were -- that was the 

context in which we were operating. So that would have been on my mind. 

Q What do you mean by that was the context in which you were 

operating? 

A I mean 1 I don't want to go back over everything I've said 

before 1 but --

Q I understand the facts that you were aware of. I understand 

that there was a protest in Cairo. What I don't understand is what 

you mean by "this was the context in which we were operating." 

A So one of the goals of the Secretary's remarks 1 in addit ion 

to honoring those we lost 1 would be to try to express American 

determination in our values and to lower the temperature across the 

region 1 because of t he -- and the reason we needed to lower the 

temperature was there was unrest across the region that was a potential 

threat to American interests. 

Q I think I understand . So when you say "context 1 " you didn't 

mean to suggest that you were attempting to link what had occurred in 

Cairo with what had occurred in Benghazi? 
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Mr. Su. Do you understand the question? 

Mr. 11111111~ I'm not sure I understand the question. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Well~ you can make a statement in the context of what was 

happening in the region~ or you could make a statement that suggests 

that there was a cause-and-effect relationship between what occurred 

in Cairo~ and what occurred in Benghazi. 

A Oh~ I don't recall any conversation like that. 

Mr. Su. Try to ask it this way: Do you recall any conversation 

that night in whic h there was an effort to link the issues in Cairo 

with the issues in Benghazi . Is that a fair --

Mr. Missakian . It's not actually what I'm asking. If you don't 

understand --

Mr. 11111111~ Do you want to cla rify? 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q I'm just asking~ trying to get clarification on the term 

"context" and how it's being used here. So do you recall any 

conversations in which it was discussed that what had occurred in Cairo 

was somehow linked to what had occurred in Benghazi? 

A I don't recall a specific conversation like that. 

Q Do you recall having -- generally~ that that was a topic 

of discussion? 

A I recall that that was the climate~ the context~ you know~ 

of the day~ but I don't reca ll a specific conversation~ certainly not 

a specific conversation about cause or lin kage~ is what you asked. I 
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don't recall a conversation like that. 

Q Let me ask you this then. Did you personally believe that 

what had occurred in Cairo that day was somehow connected to what had 

occurred in Benghazi? 

A I'm trying to remember. I think that what I recall 

believing is) based on the information I had at the time) was that both 

events were playing out against the same backdrop of unrest across the 

region) and that is as far as my recollection goes of what I believed 

at the time. 

Q Did you understand there to be protests outside the State 

Department facility in Benghazi prior to the facility attack that 

night? 

A As I recall -- yes. Well) we should clarify that. It was 

hours after the attack. You know) I was learning information as the 

night went on) but at some point) I think that was my impression. I 

cou ldn't recall for you any details about that . 

Q Okay. At some point that was your impression. At some 

point that night) or at some point in the days and weeks after? 

A That night. 

Q So was that your impression prior to fini shing work on the 

statement? 

A Yes. 

Q And do you recall what that impress ion was based upon? 

A I do not. 

Q Do you recall if anybody else in the room shared that 
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impression? 

A I wouldn't want to speak for anyone else. I couldn't speak 

for anyone else. 

Q But you don't recall any discussions about it among the 

group? 

A I don ' t recall any discussion. 

Q All right. Tell us about the process of drafting the 

statement. For example) where did Jake Sullivan come into the process? 

Did you have an initial draft ready and then he came in and took part 

in editing? What was the chronology there) if you recall? 

A As I said) IIIII and Ill and I were there first. We were 

brainstorming. As part of the brainstorming process) we drafted 

sentences) paragraphs) moved things around. I don't recall when we 

had a rough draft) but it was largely a brainstorming process) and I 

couldn ' t tell you when Jake arrived or what the status of the draft) 

if any) was. 

Q Do you recall that Mr. Sullivan had suggested mentioning 

the video in the statement prior to him arriving? 

A I don't recall. I ' m sorry. 

Q Do you recall anything he said on the subject once he got 

to your apartment? 

A I just don't. 

Q Do you recall anything anyone else said on the subject of 

the video during the evening? 

A No . All these years later) I don't . 
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Q And in your mind} and I know you've talked about this, but 

just for the record --well} let me do it this way: What I'd like to 

do is mark as exhibit 1 to this transcribed interview a multi-page 

document. Thi s is the same document that was marked previously. I've 

got fewer copies now. We can share. 

[11111111 Exhibit No. 1 

Was marked for identification.] 

BY MR . MISSAKIAN: 

Q Mr. 11111111} this is a multi -page document. The first 

page is an email at the top from Jake Sullivan to what we believe to 

be Hillary Clinton, September 24} 2012 . The pages after the first 

email appear to be a compilation of statements made by the Secretary 

that involve some reference to the attacks in Benghazi. If you could 

just flip through this and identify i f it's here} the statement that 

you worked on with the group on the evening of September 11 and into 

the morning of September 12? 

A Yes . I don't see page numbers} so this, at the bottom 

corner is says State SEB0045476, remarks on t he deaths of American 

personnel in Benghazi, Libya} September 12, 2012. 

Q If you could} just take your attorney's pen and mark your 

initials next to the statement so the record is clear that that's the 

statement we 're referring to. 

Mr. Su. So for the record} he's marked that statement on that 

particular Bates number for the sole purpose of identifying the remarks 

that he participated in developing the night of September 11. 
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BY MR . MISSAKIAN: 

Q Is that accurate? 

A It is. 

Q So let's flip to the second page in that series, fifth 

paragraph down, the paragraph that begins "There will be more time later 

to reflect." That paragraph. Do you see it? 

A I do . 

Q And the third sentence says, "We are working to determine 

the precise motivations and methods of those who carried out this 

assault." And then it continues, "Some have sought to justify this 

vicious behavior along with protests that took place at our Embassy 

in Cairo yesterday as a response to inflammatory material posted on 

the Internet. " Do you see that sentence? 

A I do. 

Q Okay. What was the purpose for including that sentence in 

this statement? 

A You read two sentences. Which one are you asking me about? 

Q Thank you. What was the purpose for including the two 

sentences in the statement? 

Mr. Su. And he is, of course, asking from your point of view, 

if you recall. 

Mr. -..!.. Right. You know, as I said earlier, t he goals of 

our statement were to honor those who fell, to address the unrest in 

the region, to express American determination and adherence to our 

values. So these sentences were included to advance those goals, but 
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I couldn't tell you more about those specific sentences. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q So at some point that evening, a draft of the statement was 

completed; and I understand that it was then circulated for review. 

Did you take part in that process of circulating the statement to others 

for review? 

A Could you clarify what you mean by "taking part"? 

Q For example, if previously stated that she took 

the draft statement and sent it by email to others to review -- she 

couldn't remember who, but she recalled sending that -- possibly some 

of those individuals who received it may have sent comments back, and 

there may have been a back and forth about changes to the draft you 

all had prepared. So that's what I mean. Did you take part in the 

process of reviewing the statement that was prepared? 

A Got it. In the morning I went over our draft with Jake 

again, and made edits in the morning. 

Q And were the edits that were made based on conversations 

with anybody, or was it you woke up and looked at it and thought i t 

could be said better? 

A I did not have any other conversations with others. My 

und erstanding is that Jake did, but I don't know the details of those 

conversations. 

Q Okay. Did he discuss those conversations with you? 

A He said, you know, we have to keep making edits. He didn't 

tell me the substance of the conversations he had had, just that there 
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were more edits to make. 

Q Okay. What kind of edits? 

A I can't, you know, all these years late r , tel l you which 

sentences we changed, but the only thing that I remember is, I think 

the formulation "heavily-armed militants" we added that morning in his 

office. But I could not beyond that give you chapte r and verse about 

what we changed . 

Q So specifically, what line and paragraph are you referring 

t o with that change? Do you recall? 

A The second sentence of the statement. 

Q So again, just so the record is clear, if you could borrow 

your attorney's pen and put brackets around the language that you reca ll 

being added the next morning. 

A I have done so. 

Q Thank you. Do you recall how that sentence read the night 

before? 

A I do not. 

Q Do you recall why that change was made? 

A I do not . 

Q What, if anything, did Mr. Sull i van say about why that 

change should be made? 

A I don't recall. I don't recall the conversation. That's 

the only phrase that stuck in my memo ry as having been added that 

morning, but I don't recall why or how. 

Q Why is it, do you think, you recall that particular change? 
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A I couldn't say. 

Q Is that a term that you had used before, the term 

"heavily- armed militants"? 

A That I had used before? 

Q Yeah. 

A I don't recall. 

Q Is that language you believe that he suggested? 

A Yes. 

Q Did you have the sense that this change was a result of 

conversations he had had with other people within the State Department? 

A We would have to ask him. He said, Here are the edits I 

want to make, and we made them. 

Q And beyond that one, you can't recall any others? 

A No. 

Q Do you recall about what time that change was made? 

Obviously, it was before the remarks were given. 

A Right. I think around 8 a.m., but I can't be sure. 

Q Now if you could, flip to the second page. This is a page 

marked 45475 at the bottom. 

A Yes. 

Q There's a statement at the top, the title is "Statement on 

the Attack in Benghazi." The date is September 11, 2812. My 

understanding is this statement was issued by the State Department at 

18 p.m. on September 11. 

A Okay. 
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Q Prior to today) have you seen this statement? 

A Yes. 

Q When did you see it? 

A I saw it when it came outJ so around 10 o ' clock. 

Q So at 10 o'clock that night. I gather at that point you 

were at your apartment work ing on the statement? 

A Yes. 

Q Did you have any part in drafting the statement? 

A You know) I really don't remember. 

Q Do you recall this statement being discussed in the context 

of what would be written in the statement you did work on? 

A What I recall about this is that it says we have confirmed 

that one of our State Department officers was killed. What I recall 

is we didn ' t know what had happened to Chris Stevens. And I recall 

knowing that the statement) this paper statement) would address the 

one person lost because we didn't know about what was the status of 

the second person . That's what I recall about it. 

Q Okay. But as far as you sit here today) you had no part 

in the drafting or discussion about content? 

A I'm not saying I didn' t . I just don't recall. 

Q Back to the review process of the statement that you did 

participate in. Do you recall anything about that other than your 

discussions with Mr. Sullivan the next morning? 

A That's all I recall. 

Q All right . What I'd now like to do is go through the other 
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statements in this compilation and ask you if you had any part in 

drafting them. So I think we can just go page by page here. We have 

already obviously done the two on the second page. I take that back. 

Let's go to the second one on the second page) "Statement on the Death 

of American Personnel in Benghazi) Libya ." Did you take part in 

drafting that statement? 

A I believe I did. 

Q Okay. Let's skip ahead to the page marked 45478. Do you 

recall taking part in drafting that statement? 

A Yes) I did. 

Q Do you recall having any conversations with anybody about 

the content of this statement? 

A Yes . I recall doing some research) I could not tell you 

with whom or where) to get the biographical information. And I recall 

asking for the appropriate way to refer to the employment status of 

these two men. 

Q Let's flip to the next one. This is now t he Remarks of the 

Opening Plenary of the U. S.-Morocco Strategic Dialogue) dated 

September 13) 2012 . Did you take part in drafting any portion of this 

statement? 

A I don't believe that I worked on this one. 

Q Just generally) at any point during the week) that week) 

meaning September 11) all the way to the weekend) do you recal l 

receiving any information about the identity of the attacke rs i n 

Benghazi or their motivations? 
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Mr. 11111111~ You say receive information? 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Yeah. 

A No. I don't recall. I don't recall receiving 

information. 

Q Do you recall receiving any classified briefings or 

classified intelligence reports during that week? 

A No. 

Q Is that something you normally would have received and 

reviewed? 

A No. 

Q All right. Let's keep going. Now we're at page 45482. 

The "Remarks at Reception Marking," if you can he lp me pronounce it. 

A "Eid ul-Fitr." 

Q Also dated September 13, 2012. Did you have any part in 

drafting any of the Secretary's remarks that are reflected here? 

A I don't believe I had the pen on this one. 

Q Okay. Let's flip forward t hen to page marked 45485. The 

title here, "Remarks at the Transfer of Remains Ceremony to Honor Those 

Lost in Attacks in Benghazi, Libya," now dated September 14, 2012. 

What role, if any, did you play --

A I did here. I did write these ones. 
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Q Did you have any discussions with anybody on the topic of 

how the identity of the attackers or their motive should be reflected 

in these remarks or were not reflected? 

A I don't recall - - I don't recall any conversation like that. 

Q Do you know one way or another whether or not Secretary 

Clinton herself reviewed the statement that you prepared on the night 

of September 11 before delivering it? 

A YesJ she read it. 

Q Okay. And how do you know that? Were you present? 

A Yes. 

Q Tell us about that. What happened? 

A It was when we had a final draftJ we printed itJ handed it 

to herJ she read it quietly) took a moment) and then walked out and 

delivered it. 

Q All right. Do you know if she had had any input prior to 

that reading? 

A I did not have any conversations with her. I don't know 

beyond that. 

Q Do you know if Cheryl Mills had any input? 

A I didn't have any conversations with herJ and I don't know 

beyond that. 

Q Please flip to page marked 45490. These are "Remarks With 

Indonesian Foreign Minister J" dated September 20 J 2012. Did you have 

any role in drafting any portion of these remarks? 

A I honestly don ' t remember. 
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Q Okay. Let's flip to, now page 45495. These are "Remarks 

With Pakistani Foreign Minister," now dated September 21, 2012. 

A I don't recall whether I wrote them or not. 

Q Now, with regard to these remarks, in paragraph 5, we now 

see the word "terrorist attack" used and the word "terrorist." I 

read 

A I see it. 

Q I read the other statements, and to my reading, those terms 

were not used prior to this statement on the 21st. I'm just going based 

on what ' s in this compilation. 

Do you recall any discussions with regard to whether or not to 

use the word "terrorist" in connection with the Benghazi attacks at 

any point in time? 

A I remember the President using the phrase "It was an act 

of terror" on the 12th, but I don ' t remember any internal conversation 

about the phrasing that we would use in those days. 

Q Is that what you recall about the President's remarks, that 

he called it -- called it an act of terror? 

A That's what I recall. 

Q Okay. Have you read those statements recently? 

A No. 

Q So with regard to the use by the Secretary, are you 

suggesting that the word now appears in here because of the President's 

remarks? 

A I'm not --
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Q Why were you connecting it? 

A I'm not suggesting that. I'm simply suggesting that I 

remember -- I remember him using that phrase. I do not remember -- I 

guess, I mention that because you asked about the word "terrorist." 

I do not remember any internal conversation about that word. 

Q Do you remember any internal conversations about the use 

of that word divorced from what occurred in Benghazi just in general? 

A You mean in other situations? 

Q Sure, just in general in the State Department. Is there 

a word that could be used only in certain context, anything like that? 

A No, it was used pretty interchangeably with "violent 

extremist" or other similar phrasing, so no, I don't remember it being, 

you know, not any particular conversation like that. 

Q Okay. Could we go off the record for a second? 

[Discussion off the record . ] 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Let's go back on the record. 

Mr. 11111111, now going beyond December 11 up to that following 

Sunday when Ambassador Rice appeared on the talk shows. Do you 

recall -- what do you recall, if anything, about discussing the role 

of the video in the attacks in Benghazi, whether there was a protest 

in Benghazi prior to the attack? Do you recall anything on those 

topics? 

A In relation to Susan Rice? 

Q No, not in relation to Susan Rice. I just use that as an 
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end point in the discussion. Just that week. 

A Would you ask it again then? 

Q Sure. 

A I got distracted by the Susan Rice part . 

Q Right. In the period between the morning of September 12th 

and Sunday, September 16th, do you recall taking part in any 

discussions where the topic of discussion was, in whole or in part, 

whether the video was connected .to the attacks in Benghazi or whether 

there was a protest in Benghazi prior to the attacks? 

A I really don't. I really do not remember a conversation 

like that. 

Q Do you recall ever discussing what had occurred in Benghazi 

with anybody in the NEA bureau? 

A In t hat time period? 

Q Yes . 

A I do not recall discus sing -- if your question is -- I think 

how you put it was --will you just say again whether was the motivations 

or what was the question? 

Q Sure. Whether the video had any connection to what 

occurred in Benghazi or whether t he re was a protest in Benghazi prior 

to the attacks. 

A I did not disc uss with anyone in any -- I don't remember 

discussing with anyone in NEA those questions . 

Q Now, at some point, did you come to learn that there was 

not, in fact, a protest that preceded the attacks in Benghazi? 
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A No, I never came to learn that, as far as I recall. 

Q Okay. So my telling you that here today is the first time 

you are hearing that or learning that? 

A I am aware of the controversy, and I'm aware -- I certainly 

recall hearing that topic hotly debated. I myself don't have 

independent knowledge and not sure. You know, at this point, I 

couldn't tell you anything beyond what's, you know, in the public 

record. 

Q Okay. So just so I understand, at no point while you were 

employed at the State Department did you come to learn that there was 

no protest? 

A Oh, no, no. Not that I recall. 

Q Do you recall watching Ambassador Rice make her appearances 

on the Sunday talk shows? 

A I don't believe I did watch that. 

Q Afterwards, did you read any transcripts of her statements? 

A I don't believe I read a -- ever read a full transcript of 

the interview. As a consumer of news, I was aware, you know, especially 

when it became a controversy, I was aware of that, and I, you know, 

certainly recall now I knew that s he spoke to it. 

Q So you do recall becoming aware of the controversy --

A Yes. 

Q -- surrounding her remarks? 

A Yes. 

Q Again, just for the sake of the court reporter, one at a 



43 

time. 

How did you become aware of that controversy? 

A As I said 1 I'm a consumer of news and a follower of current 

events. Beyond that 1 I couldn't recall specifically where I read or 

learned about that controversy. 

Q Do you recall having any discussions about it with your 

State Department colleagues? 

A No 1 I do not. 

Q What do you recall of the nature of the controversy to be? 

A Well 1 from this removed) I recall there being public 

controversy over the word "spontaneous 1 " and the-- I guess the word 

"protest 1 " and I honestly don't remember the full extent of what she 

said beyond that) but I remember there being a controversy. 

Q Okay . Was that a subject that was covered in preparing 

Secretary Clinton to appear before Congress in January 2613? 

A I can only speak to my role 1 which was in helping with the 

opening statement) and I don't - - I have not gone back to review that 1 

and I do not recall her -- it being in the opening statement 1 and I 

don't recall discussing it. But again 1 I haven't reviewed it 1 so I 

can't be sure. 

Q Do you recall any discussions concerning the video 1 

concerning the protest 1 concerning the motive of the attackers 1 

anything like that in the context of preparing that statement for 

Congress? 

A No 1 I don't recall that aspect of it. 
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Q Do you recall at all the administration's version of event s 

cha nging over time? 

Mr . Su . So that's a bit of a broad question. I'm not sure how 

he -- I mean --

Mr. Missakian. Why don't we give him a chance. 

Mr . Su. Okay. 

Mr. 11111111~ Do I recall the administration's version of the 

events changing over time J that's the question? 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Yes . 

A I meanJ I can really only speak forJ you know -- well J I 

guess are you asking me like a consumer of news or asJ likeJ in my role 

at the State Department? 

Q We're just ta l king about you. I can get to howJ you knowJ 

you l earned of it l at erJ but I'm just asking youJ if you became aware 

of it? 

Mr. Su . WellJ CraigJ I meanJ I don't know how he answers that 

question) and I'll just say it againJ I mean J is he aware of the- - in 

what capacity) do you have a spec ific point of reference? I 'm just 

not sure how he - - and that assumes a fact t hat I 'm not sure he ' s agreed 

to J which is that the administration did change positions J so J you knowJ 

if you ask a question) he'll answer it. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q That ' s one way to answer it. You can say J "Mr. MissakianJ 

I ' m not aware of any change in the administration's version of what 
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occurred in Benghazi." Is that your testimony here today? 

A No. I mean) I'm -- you know) as I recall -- I mean) the 

Secretary said on the 12th) we are learning about the motivations and 

methods of what -- of the attackers here) and I believe that to be true 

and that) you know) I didn't-- I was not involved in this) but I believe 

the senior officials to have -- continue to do their best to fill in 

the information with the picture of the information they had) but I 

only say that as a consumer of news) and from years later trying to 

remember) you know) what was said when in public) but I can't really 

say much more than that. 

Q Okay. So I just want to understand. Are you aware that 

the administration ' s version of events changed over time? And that's 

a simple yes-or-no que stion. If you're not aware of it) please say 

it) and we'll move on. 

A I am aware that the administration -- you know) that more 

was learned over time) but that's -- beyond that) I really-- I ' m not 

aware of who learned what when. I just don't know. 

Q Do you recall having any conversations with anybody about 

anything Susan Rice said on the Sunday talk shows? 

A No. 

Q 

how to 

Do you recall having any conversations with anybody about 

I'll withdraw that que stion. Did Susan Rice's comments 

factor in at all in the statements the Secretary was making about the 

Benghazi attacks? 

A Not that I worked on) not that I know of. 
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Q Thank you. I don't have any further questions. 

A Thank you. 

Ms. Sawyer. I think~ if you'd just give us a sec to switch seats~ 

we can do it~ and make sure everyone has water and what else t hey need~ 

and I don't know that we need a lengthy break or anything~ unless you 

are going to --

Mr. Su. We are ready. 

Ms. Sawyer. Good. 

Mr. Kenny. Mr . 11111111~ you all set? 

Mr. 11111111.!.. I am. 

Mr. Ke nny. You guys good? We'll go back on the record. The 

time now reads 3:13 . This will begin the majority's portion of the 

questioning~ and --

Mr. Chipman. Minority 's. 

Mr. Kenny. I'm sorry. For one~ I could st r ike that. The 

minority 's questioning. Thank you for the clarification. 

EXAMINATION 

BY MR. KENNY: 

Q Mr. 11111111~ just on behalf of Ran king Member Cummings and 

all the Democrat members~ we would like to take the opportunity to thank 

you for appearing here today~ and extend the r ema rk s t hat were issued 

to you earlier. We know that the attacks have taken a toll on many 

in the Department and those who view the Depa rtment as a family~ and 

so obviously~ we want to try to be as respectful as possible~ wh ile 

at the same time~ gathering information the committee deems is 
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necessary in order to conclude its investigation. 

Just take a quick moment to reintroduce myself. My name is Peter 

Kenny. I'm with the minority staff. I'm joined here by chief counsel, 

Heather Sawyer. And again, we just appreciate your willingness to be 

here today. Thank you. 

A Thank you. 

Q I'd like to pick up where we left in the last round, where 

we were walking through a series of statements that the Secretary had 

issued. They're either statements, public remarks, speeches . This 

is exhibit 1. You were asked to comment or describe your participation 

in a series of -- the succession of these. And for a number of these, 

I had in my notes that you couldn ' t recall whether you participated, 

or you couldn't recall the extent to which you may have made specific 

edits and specific line ed i ts to the speeches, to the remarks. 

And I was hoping just to get your sense, you know, we are 3 years 

removed now from the events in question, and I was just wondering 

whether --the passage of time, whether you could just provide for us, 

generally, your sense of your recollection of those speci fie edits and 

of the night in general, just based on the passage of time? 

A Are you asking about the edits to the statement on the 

morning of September 12th? 

Q So for any of these where you've identified that you did 

participate, and you were asked about specific edits you may have had, 

I thought I recall you indicating that you didn't have specific 

recollection about some of those, and so my question to you is just, 
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I thought I'd heard that you referenced back that this has now been 

3 years) and so my question to you is whether the passage of time) how 

that's affected your ability to recollect) with specificity) these 

edits you've been asked about? 

A OhJ yes. Well) it has been 3 years. I wrote a lot of words 

in this job. These are some of them. And I cannot now) you 

know -- there are certain phrases that I remember having worked onJ 

but I can' tJ you know) all these years later J you know) really go through 

and say ) well) this edit happened for this reason or not. It's just 

beyond my memory. 

Q No J thank you. That's helpful. You know) as we unde rstand 

itJ the Secretary operates in a very public role as the face for the 

administration and implementer of our foreign policy. And so our 

understanding is also that she or he would also i ssue a number of 

statement s or remarks f requently. Is that accurate? 

A Absolutely. 

Q Okay. And then over the course of your tenure) you said 

you were at the State Department for 4 years ) I believe? 

A Correct. 

Q And a speech writer for that entire period? 

A Yes. I spent 2 years in the Office of Strategic 

Communications in the Bureau of Public Affairs) and 2 years in the 

speech writing office of Policy Planning) but my responsibilities all 

4 years were as a speech writer to the Secretary. 

Q Okay. And during your 4 years as a speech writer J whether 
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serving in one office or the otherJ do you have any recollection of 

how many speeches or statements you may have wor ked onJ you may have 

prepared yourself? 

A GoshJ a lot. I couldn't give you a numberJ but you are 

correct. She -- the Secretary spoke frequently) issued many paper 

statements alsoJ and I had a hand in many of themJ and so I couldn't 

begin to countJ actuallyJ but a lot. 

Q Would you say dozens? 

A Hundreds. Several each week. 

Q And sitting here todayJ if I were to show you the final 

version of either a statement or a prepared speechJ do you think you'd 

be able to share with us what speci fie edits or what that editing process 

was like for that speechJ just as a general matter? 

A Some are more memorable than othersJ but it's been so many 

years that it's very difficult to go back and reconstruct howJ you knowJ 

specifically step by step how a speech gets editedJ especially when 

you've written so many and it's been so many years . 

Q When you say some may be more memorable than othersJ would 

you count these types of statements or speeches in that regard? 

A I would say that the remarks of September 12th were 

memorableJ importantJ but what I also said it wasJ which is it has been 

3 yearsJ and I don't remember all the specifics of which editJ of each 

edit. 

Q Okay . Thank you. Just roughlyJ brieflyJ before we move 

onJ and I know that there was a question about the word "context" in 
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the last hour. 

A Yeah. 

Q Context is something that we generally find to be helpful 

in understanding the events and circumstances surrounding the events 

of the attacks) as we ll as the administration's response. And I was 

hoping whether you could help us understand what sorts or types of 

challenges you) in the speech writing office) and your colleagues in 

the speech writing office) were facing during this period) and by this 

period) I mean from when you learned of the attacks through the last 

of the remarks or speeches that you were shown in exhibit 1? 

A Well) you know) as I said earlier) you know) one of 

the -- part of the context here was unrest across the Middle East) Nort h 

Africa) and beyond) protests in many countries sparked by an 

inflammatory video. There was a scary situation in Tunisia at our 

embassy. There was a scary situation in Sudan. There were protests 

in many countries. 

Q Uh-huh. 

A Part of my job as a speech writer in that period was to help 

craft remarks for the Secretary that wou ld address that instability) 

lower the temperature) deny oxygen to -- or limit the oxygen to these 

issues) not inflame the situation more) and as I said) to express 

American determination and our values. 

Q You used a phrase just a moment ago about not giving oxygen) 

or denying oxygen to these events. Could you just elaborate on what 

you mean by that? 
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A I just mean you have to decide, when you're speaking to a 

global audience, and for me, as a speech writer, as I'm helping prepare 

r emarks for a global audience, the tone that you're going to take, which 

issues you're going to address and with which prominence, and sometimes 

it is helpful to talk about -- to take on a problem and sort of work 

your way through it, and sometimes doing that and talking a lot about 

an issue that ' s causing, say, unrest will just draw more attention to 

it and cause more unrest, and so you have to try to calibrate and balance 

in your public remarks, in your public presentation, the right way to 

do that to advance U.S. interests and values a round the world, and so 

that's what I mean by oxygen. 

Sometimes, you know, the job of the speech writer and 

communications, in general, you know, in that global setting, is to 

strike that right balance on sort of behalf of American inte rests. 

Q Thank you. That's helpful . In the last round, you had 

also indicated, or you had referenced the burning of a Koran before, 

and what specifically were you referring to? 

A I recall an incident in - - there was a pastor in Florida 

who threatened to burn a Koran and drew worldwide notice, and then I 

think eventually did. And also, through worldwide notice, these were 

issues, you know, of concern, for me at least. 

Q And was that something that you had specifically dealt with 

in your capacity as a speech writer at the Department? 

A I don't recall now in this room whether I ever wrote 

something about that, but I remember being aware and concerned about 
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it. 

Q You were asked about your general awareness of when a 

YouTube video may have begun circulated) or first been posted onto 

YouTube as well as the effect that that may have on the region. I would 

just like to ask) were you aware -- I just want to drill down a little 

bit -- that the video had been posted on YouTube that summer? Was that 

something that you 're aware of? 

A You know) as I said earlier) I can ' t remember now the 

chronology of when I became aware of the video ' s existence) when I 

became aware that it was causing unrest in the region) and when various 

protests started across the region. I am -- what I recall now is that 

in that period) there --that it was causing significant unrest around 

the world . That's what I remember. 

Q I would like to shift to your recollection of the drafting 

process on the night of the 11th and the morn ing -- into the early 

morning of the 12th. You described a drafting session that occurred) 

took place at your residence) and I recall you were being asked a 

specific question about press reporting that night) and I wanted to 

reconcile that) because I thought I later heard you say that you were 

a consumer of the press. And I believe I had my notes that you didn ' t 

have a speci fie recollection of a speci fie news report from that night) 

but do you remember generally being aware of press reporting on the 

night of the attacks? 

A Yes. 

Q Okay . And what's the basis for that recollection? Do you 
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recall there perhaps being a television on in the background that news 

alerts would have been coming into somebody's inbox? 

A I do not recall a television being on, but -- and I do not 

recall a speci fie news story that I would have -- that I read that night, 

but I do recall being on the Internet, you know, reading -- I don't 

recall any specifics, but I do recall sort of there is an event 

unfolding, I was interested to know what the -- what was in the public 

domain, what are people saying about it. That is, of course, if you're 

a speech writer, that's important context to know, what is the climate 

in which you're writing. 

Q So if I understand you correctly, it sounds like in order 

to do your job effectively, you need to be reading for this. 

A Yes, yes. 

Q Okay. And so your understanding is you would have then been 

reading the news; you just don't have a specific recollection? 

A I do not have a speci fie recollection of I read this story, 

I read that story. 

Q If you could take a look at -- referring back to exhibit 1. 

So these are the remarks, and I just --just so the record is completely 

clear, these are the remarks that I believe you indicated that you had 

participated in the drafting of at your residence, and these are the 

same remarks that the Secretary then delivered on camera? 

A The ones marked, "Remarks on the Death of American Personnel 

in Benghazi, Libya, September 12th, 2012." 

Q Okay. And to the extent that there are two statements that 
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preceded here in this chronology, which was prepared by 

it appears, was your understanding that there had been two public 

statements that had been issued prior tD the delivery of these remarks? 

A Yes. 

Q Okay. 

A These are paper statements. The first -- the remarks on 

the 12th are the ones that she delivered in person. 

Q And in the last round, you described what you viewed as the 

purpose of the goals that these remarks -- that these remarks would 

serve. I guess, well, let me ask my quest ion this way: Was one of 

the purposes to deliver a definitive accounting of the attacks that 

took place that night? 

o. 

Q To provide every single detail about the attacks? 

A No. 

Q Okay. And to the extent that you would include factual 

information about the attacks, how did you decide which information 

you should include? 

A It's a good question. I think it is definitely true, as 

just discussed, that the goal was not to provide a definitive accounting 

of the facts, and, you know, as she said, we were still - - there would 

be time to reflect later and that we were still learning about the 

motivations and methods. 

So, I think we were -- that was our -- that was our guide. 

We -- and I can't recall conversations about specifically put this fact 
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in, don't put this fact in, but I do recall that sentiment, that we 

didn't need to provide a definitive accounting of the facts, and that 

that was not the goal of this statement, and that we -- there would 

be time to reflect later and that we were still learning about 

motivations and methods. 

So we said all that, and beyond that, I can't recall, you know, 

the specific in-and-out discussion. 

Q And in a statement like this, you know, you were directed 

to the fifth paragraph on the second page. It appears to be towards 

the bottom of the speech. As a speech writer, would you generally tend 

to, when you wrote a speech for the Secretary to deliver, put the most 

important information up front for the Secretary to deliver? In other 

words, is there some meaning to how information is presented in a speech 

in the order in which it ' s presented? 

A I wouldn't want to draw too broad a generalization about 

that. As a -- different speeches have different structure. 

Q What about here? And the reason I ' m asking, the very first 

paragraph, the first two sentences indicate that there was an attack, 

and then that second sentence, which you were asked about in the 

previous round reads, quote, "Heavily armed militants assaulted the 

compound and set fires to our buildings," close quote. And you know, 

to us, our reading, that appears to be a fairly strong statement that ' s 

up front, and I just was trying to get your sense, or your reaction, 

to why language like that would be inserted not only in the speech, 

but at the beginning, very beginning of the speech? 
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A So 1 I think the balance that as a speech writer 1 I would 

try to strike in this situation is between what we just said 1 which 

is the goal of this speech is not -- or these remarks are not to provide 

a definitive factual record. 

The goals are) as I said earlier 1 to honor those who fell 1 to 

express American determination and values 1 to lower the temperature 

around the world 1 and speak to a global audience) balanced against the 

need that the audience needs to know what she's talking about. So the 

audience was waking up in the morning) and the Secretary is giving 

remarks. The first two sentences reflect 1 you don't know what we're 

talking about) we're telling you what we're talking about 1 but beyond 

that 1 I think 1 you know1 that ' s the balance to strike. 

Q Okay. And -- so I would like to direct your attention now 

to the language that you referred to in the last hour 1 the sentence 

reads 1 quote 1 "Some have sought to justify this vicious behavior along 

with the protest that took place at our embassy in Cairo yesterday as 

a response to inflammatory material posted on the Internet 1 " close 

quote. 

And you've been asked your opinions 1 your beliefs about a protest 1 

about a video 1 about whether -- the use of the word "terrorism)" your 

recollection of that. And my question to you is 1 this sentence here 1 

which is substantially similar to the sentence that appears in the very 

first public statement) did you view that as in competition with the 

first or second sentence of the remarks? 
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EDTR ROSEN 

[3:32 p.m.] 

Mr. 11111111~ Not at all. 

BY MR . KENNY : 

Q Okay. So it was accurate 1 or did you believe it to be 
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accurate both that this first 1 I'm sorry) the second sentence 1 

"Heavily-armed militants assaulted the compound and set fire to our 

buildings 1 and some have sought to justify this vicious behavior as 

a response to inflammatory materials on the Internet." You viewed both 

of those as accurate at the time? 

A Yes. 

ay. 

Ms. Sawyer. Did you view them in any way as mutually exclusive? 

Mr ·11111111~ No. I didn't then and I don't now. I think that 1 

you know 1 what I believed then is what the Secretary said 1 which is 

we were still learning about the motivations and methods. And I don't 

today 1 sitting here 1 claim to have any 1 you know 1 perfect knowledge 

about motivations of every person who participated in that attack. But 

there doesn't seem to me today to be any contradiction between some 

people -- some people being motivated having multiple motivations 1 or 

some being motivated by one thing and another by another thing. I don't 

see any contradiction between -- and certainly not between the fact 

that some have sought to justify the suspicious behavior with the idea 

that there were heavily-armed militants there. 
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BY MR. KENNY: 

Q So you've been asked a little bit about speci fie underlying 

information to support or undergird your beliefs. And I'd just like 

to ask) at the time) do you recall having some sort of evidentiary basis 

in order to confirm that those statements were accurate? 

A I relied primarily for information on Jake Sullivan. And 

was guided by the best information I had at the time. 

Q And would that have been inappropriate in these 

circumstances? Can you just describe for usJ for instance) the 

relationship between the speech writing team and Jake Sullivan) who 

I understand was the deputy chief of staff and later became also the 

director for policy planning. 

A And by this point was director of policy planning . 

He was our boss . The speech writing staff was housed in the 

Office of Policy Planning. Jake was the director of policy planning. 

He was very hands-on in the speech writing process. He was our primary 

conduit for guidance on policy and what was the Secretary's -- what 

the Secretary wanted to say at any given day. And so it was both 

appropriate and not unusual that I would rely on a him as my primary 

source of information. 

Q And with specific respect to these remarks which were 

delivered in the treaty room on September 12) do you recall anyone 

either in your original drafting session or later raising concerns that 

any of the information here or any proposed edits were inaccurate? 

A No. I do not recall anything like that. 
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Q Okay. And just to close out, t his speech we had talked 

about some of the goals that you believed were your guiding principles 

for drafting this speech. And I'd just like to ask: Was it your 

opinion at the time that you felt that t hese remarks fulfilled those 

goals? 

A Yes. 

Q And just to follow up a little bit with that, and you may 

have already answered this question, but the speci fie line "some have 

sought to justify," if you've already explained it, I apologize. But 

explain to us how that line fit in with the overall goals that you 

described earlier? 

A One of the goals that I mentioned for these remarks was to 

address a global audience and lower the temperature in a period of 

unrest across North Africa, the Middle East, and t he Musl im world. 

That unrest was related to the inflammatory video . And so this 

sentence related to that goal. 

I also mentioned the goal of being -- reaffirming American va lues 

in the world. And I think that this part of t he speech was about that 

as well. 

BY MS. SAWYER: 

Q So in terms of you said sometimes t here 's a balance between 

fighting, not with specific regard to this speech, but overall, when 

to mention something in order to lower the temperatu re , and when not 

to mention in order to deny -- I think the phrase you used was deny 

oxygen to the issue? 
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A Right. 

Q I don't know if there was concrete -- I ' m not asking you 

necessarily whether you recall the concrete discussions about that 

balance here) but was there a sense that it was more importa nt to mention 

it than t o deny it J oxygen at this point in time) by r efusing to mention 

it? 

A I think that -- and) again) I don't recal l the specific 

conversations that night about this. But I think where we ended up 

reflected our best judgment about that bala nce. 

Q And that could have been a decision t hat cha nged over time J 

that balance and whether it was -- as the days progressed --

A Absolutely . 

Q as to whether 

A We were dealing with -- over the course of the following 

days and weeks) we were dealing with an unfolding situation . As I said) 

there were incidents at other embassies in other countries) i n Tu nisia 

and Sudan and elsewhere. It was an ongoing global crisis. And as I 

worked on remarks throughout the following days and weeks) that was 

an ongoing discussion about how best to address that situation. 

Q So a decision as to whether or not to mention) for example) 

the issues around the video in a particula r speech versus deciding not 

to mention itJ from your perspective) was driven by the factors that 

you've articulated here? 

A Absolutely. 

Q Were they ever driven by a desire to downplay the potential 
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role of extremists or terrorists with particular regard to Benghazi} 

because that's the one that the accusation has been made -- the calculus 

as to when to talk about the video and when notJ were they ever driven 

by a desire to downplay the role of terrorists? 

A No . 

Q To deny that there might have been terrorists involved in 

the attack? 

A No. I was never part of a conversation like that. I 

certainly don't recall anyJ that being something that was discussed. 

BY MR . KENNY: 

Q I'd like to move forward. And I'll direct your attention 

to -- it's Bates number SCB -- or document number SCB0045485. This 

is the September 14 ramp ceremony remarks. 

A Yes. 

Q And I believe you indicated that you had drafted this 

speech. Is that correct? 

A Yes. 

Q Okay. And could you just describe for us what the goals 

of this speech were. You mentioned that previously with the treaty 

room remarks} could you just describe generally what this speech was 

to accomplish? 

A Sure. The goals were similar. But in this caseJ 

overwhelmingly J the goal was to honor those we had lost. Secondarily J 

as with the previous remarks} we were still speaking to a global 

audience. We were speaking in the middle of an ongoing crisis J a period 
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of instability. So the primary goal was to honor those we lost. 

Secondary goal was to address that global audience and the ongoing 

events in the region and beyond. 

Q And to your knowledge, do you recall whether it was 

important for the Secretary to attend this event? 

A Yes . I mean, you know, it depends based on whose judgement. 

I guess if you are asking my judgment, I thought it was - -

Q Please . 

A -- important that she go. We had lost colleagues, and it 

was I went, and it was -- and a lot of other people did too. And 

it was an important moment. 

Q I'd like to direct your attention on the second page about 

And this paragraph, tm=-last sentence reads, 

quote, "The president of the Palestinian Authority who worked closely 

with Chris when he served in Jerusalem sent me a letter remembering 

his energy and integrity, and deploring, and I quote, 'an act of ugly 

terror,' close quote. Many others from across the Middle East and 

North America have offered similar sentiments," closed quote. 

A North Africa. 

Q North Africa. I apologize. "Have offered similar 

sentiments," close quote. It appears here that the Secretary, 

although not in her direct voice, refers to an act of ugly terror. Is 

that your understanding as we ll ? 

A Yes. 

Q And do you recall whether that speci fie phrase was included 
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in the first draft of the speech that you prepared? 

A Gosh. I can't remember the draft, how many -- whether this 

went through multiple -- I mean, I don't remember the first draft, so 

I couldn't say. 

Q Do you remember any concern being raised about including 

that specific phrase? 

A No. I do not recall any concern about that. 

Q In the last round you were asked about the use of the term 

"terrorist," and you had mentioned, or indicated that you viewed that 

term somewhat interchangeably, I believe, with "ext r emists." Is 

that 

A Violent extremists. 

Q 1s that right? Violent extremists. 

A It was a common phrase in our lexicon. 

Q Okay. Thank you. So you were asked about your awareness 

of the controversy surrounding what Ambassador Rice had said on t he 

five Sunday talk shows September 16. There also has been some public 

controversy over some of the Secretary's remarks . And I would just 

would like to begin by asking how you feel when you see or read those 

critic isms. And they may be particular statements or remarks that you 

had drafted. How do you feel when you see criticisms that they may 

be inaccurate or that were said they were intentionally inaccurate? 

A How I feel now today? 

Q Sure. 

A Are you -- well, I think as I said earlier, I don't see any 
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contradiction between what was -- you know, what we wrote in those 

remarks and what she said that this was an ugly act of terror, that 

there were heavily-armed militants, that there were some who sought 

to justify events because of an inflammatory video. I don 't see any 

contradiction there. I feel proud of the remarks we wrote and the 

Secretary's leadership during a difficult time. Feel proud of my 

colleagues who pulled together, you know, after they lost friends and 

colleagues . And, you know, that's the -- that's -- when I look back, 

that's what I remember. 

Q So sitting here today, you're proud of the work that you 

accomplished? 

A Absolutely. 

Q Okay. It 's further been alleged the administration 

created a false narrative with respect to the YouTube video that caused 

so much unrest, and insinuating that it played a direct role in the 

attack. And, again, I'd just like to ask for your response to that 

allegation and your thought on whether the administration created a 

false narrative? 

A I never heard anyone talk about anything like that. I never 

heard anyone talk about this in the context of politics. I never heard 

anyone say let's do anything other than be guided by the best 

information we have , and serve the American people the best we can. 

And so, no, I think that's way off base. 

Q And just to follow up on that, anyone else you worked with 

on this speech, any speech or any statement that was related to the 
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Benghazi attacks, are you aware of anybody made any changes that were 

known at that time to be false? 

A Never. I am not aware of any -- I mean, I can only speak 

for myself. But I certainly didn't do that. And I'm not aware of 

anyone else doing that either . 

Q Okay. And so no one ever pressured you to make changes to 

any statement or speech about the Benghazi attacks that you believe 

to be false? 

A Absolutely not. 

Q And no one told you that they had been pressured to make 

changes that they knew were false? 

A Absolutely not . 

Okay . So at th1s po1nt, we re go1ng to shTft gears a 11 ttle 

bit, and in moving to this next section, I'll just preface by saying 

that this is the eighth Congressional investigation into the Benghazi 

attacks. And we feel certainly that it's our duty to ensure that it's 

the last. And in order to do that, we've been asking every witness 

about a series of public allegations that have been made since the 

attacks. It's our understanding that even where they have been 

answered by other investigations, our colleagues in the majority are 

pursuing them. And that's why we continue to ask about them. While 

anyone can speculate about the Benghazi attacks, and plenty of people 

have, only a limited universe of people have actual knowledge or 

evidence of what happened before, during, and after the attacks. 

What I'm going to ask you for is not your opinion or speculation, 
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but just whether you have any firsthand information. If you don't) 

we'll simply move to the next allegation. And there's about a dozen 

of these. So please bear with me. 

First) it's been alleged that Secretary of State Clinton 

intentionally blocked military action on the night of the attacks. One 

Congressman has speculated that) quote) "Secretary Clinton told Leon 

Panetta to 'stand down)'" closed quote) and this resulted in the Defense 

Department not sending more assets to help in Benghazi . 

Do you have any evidence that Secretary of State Clinton ordered 

Secretary of Defense Panetta to stand down on the night of the attacks? 

A I do not. 

Q Do you have any evidence that Secretary of State Clinton 

issued any kind of order to Secretary of Defense Panetta on the night 

of the attacks? 

A No . I don 't. 

Q It has been alleged that Secretary Clinton personally 

signed an April 2012 cable denying security to Libya. The Washington 

Post Fact Checker evaluated the claim and gave it Four Pinocchios) its 

highest award for false claims. 

Do you have any evidence that Secretary Clinton personally signed 

an April 2012 cable denying security resources to Libya? 

A No) I don't. 

Q Do you have any evidence that Secretary Clinton was 

personally involved in providing specific instruction on day-to-day 

security resources at Benghazi? 
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A No, I don't. 

Q It has been alleged that Secretary Clinton misrepresented 

or fabricated intelligence on the risk posed by Qadhafi to his own 

people in order to garner support for military operations in Libya in 

spring 2011. 

Do you have any evidence that Secretary Clinton misrepresented 

or fabricated intelligence on the risk posed by Qadhafi to his own 

people in order to garner support for military operations in Libya in 

the spring of 2011? 

A No, I don't. And I hadn 't heard that one . 

Q It has been alleged that the U.S. mission in Benghazi 

included transferring weapons to Syrian rebels or to other countries. 

--------------------- A!Jipa rtisan report issued ~ne House Permanent Select Committee on 

Intelligence found that, quote, "The CIA was not collecting and 

shipping arms from Libya to Syrian," close quote, and that they found, 

quote, "no support for this allegation," close quote. 

Do you have any evidence to contradict the House Intelligence 

Committee's bipartisan report finding that the CIA was not shipping 

arms from Libya to Syria? 

A No, I don't . 

Q Do you have any evidence that the U.S. facilities in 

Benghazi were being used to facilitate weapons transfers from Libya 

to Syria or to any other foreign country? 

A No . I don't. 

Q A team of CIA security personnel was temporarily delayed 
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from departing the annex to assist the Special Mission Compound on the 

night of the attacks. And there have been a number of allegations about 

the cause of and appropriateness of that delay. 

The House Intelligence Committee issued a bipartisan report 

concluding the team was not ordered to stand down 1 but that there were 

tactical disagreements on the ground over how quickly to depart. 

Do you have any evidence that would contradict the House 

Intelligence Committee's finding that there was no stand-down order 

to CIA personnel? 

A I do not. 

Q Putting aside whether you personally agree with the 

decision) or you feel it was right 1 do you have any evidence that there 

was a bad or improper reason behind the temporary delay of the CIA 

security personnel who departed the Annex to assist the Special Mission 

Compound? 

A No 1 I don't. 

Q Concern has been raised by one individual that in the course 

of producing documents to the Accountability Review Board 1 damaging 

documents may have been removed or scrubbed out of that production. 

Do you have any evidence that anyone at the State Department 

removed or scrubbed damaging documents from the materia ls or provided 

to the ARB? 

A No. I don 't. 

Q Do you have any evidence that anyone at the State Department 

directed to anyone else at the State Department to remove or scrub 
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damaging document from the materials that were provided to the ARB? 

A No. 

Q Let me ask you questions also for documents t hat were 

provided to Congress. Do you have any evidence that anyone at the State 

Department removed or scrubbed damaging documents from t he materials 

that were provided to Congress? 

A No. 

Q And it has been alleged that the CIA Deputy Director Mike 

Morell altered unclassified talking points about the Benghazi attacks 

for political reasons) and that he then misrepresented his actions when 

he told Congress and the CIA that the CIA "faithfully performed our 

duties in accordance with the highest standards of objectivity and 

nonpartisanship." 

Do you have any evidence that CIA Deputy Director Mike Morell gave 

false or intentionally misleading testimony to Congress about the 

Benghazi talking points? 

A No. 

Q Do you have any evidence that CIA Deputy Director Morell 

altered the talking points provided to Congress for political reasons? 

A No. 

Q It has been alleged that Ambassador Susan Rice made an 

intentional representation when she spoke on the Sunday talk shows 

about the Benghazi attacks. 

Do you have any evidence that Ambassador Rice intentionally 

misrepresented facts about the Benghazi attacks on the Sunday talk 
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shows? 

A No. 

Q It has been alleged that the President of the United States 

was, quote, "virtually AWOL as commander in chief," close quote, on 

the night of the attacks, and that he was, quote, "missing in action," 

close quote. 

Do you have any evidence to support the allegation that the 

President was virtually AWOL as Commander in Chief or missing in action 

on the night of the attacks? 

A No . 

Q It has been alleged that a team of four military personnel 

at Embassy Tripoli on the night of the attacks were considering flying 

----- - - ----;o01n-a-s--econd plane to Bengltazi were or der·ed by their" super·iors to, quote, 

"stand down," close quote, meaning to cease all operations. Military 

officials have stated that those four individuals were instead ordered 

to, quote, "remain in place, " closed quote, in Tripoli to provide 

security and medical assistance in their current location. 

A Republican staff report issued by the House Armed Services 

Committee found that, quote, "There was no stand-down order issued to 

the U.S. military personnel in Tripoli who sought to join the fight 

in Benghazi," closed quote. 

Do you have any evidence to contradict the conclusion of the House 

Armed Services Committee that, quote, "There was no stand-down order 

issued to U.S. military personnel in Tripoli who sought to join the 

fight in Benghazi," closed quote? 
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A No . 

Q Last one. It has been alleged that the military failed to 

deploy assets on the night of the attacks that would have saved lives. 

However} former Republican Congressman Howard "Buck" McKeon} the 

former chairman of the House Armed Services Committee} conducted a 

review of the attacks} after which he stated} quote} "Given where the 

troops were} how quickly the thing all happened} and how quickly it 

dissipated} we probably couldn't have done more than we did}" closed 

quote. 

Do you have any evidence to contradict Congressman McKeon's 

conclusion? 

A No. I do not. 

Q Do you have any evidence that the Pentagon had military 

assets available to them on the night of the attacks that could have 

saved lives} but the Pentagon leadership intentionally decided not to 

deploy? 

A No . 

BY MS. SAWYER: 

Q I think we're just about done. We appreciate your time. 

I don't know if our colleagues have some follow-up. But in terms 

of -- you've} I think} done a nice job giving us a generalized sense 

of kind of the factors that would go into what was included in any 

pa r ticular speech and explaining that those might have evolved over 

time. 

Today} you were shown only final versions of speeches. And that 
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was my understanding as well with Ms. 111111· You weren't shown any 

drafts. You know, it's my understand ing that the committee does have, 

at least in some instances, drafts. With regard to those, we've 

reviewed them. We did not -- we thought they were mostly 

self-explanatory. But had the committee had a question about any 

particula r draft on a document in our possession, would you have been 

willing and able to try to explain to us with regard to things like 

seeking to achieve these goals, learn the temperature versus denying 

an issue oxygen, seeking not to inflame the situation anymore, 

displaying American resolve, to the best of your recollection, based 

on an actual document, what factored into it? 

A You know, based on my best recollection, I would try to be 

-----------~a-c-s -hlh eo-l'hpn--f~u-r"l'!--,a:nso-'IIF---rc-ro.rru tc:t:--B u t , y au know, as I said, it "-s-hard 3 years 

later to recons t ruct edit by edit. But I would be -- you know, so 

within my recollection, I would answer as best I could . 

Q And just in the more general sense, without having a 

particular edit, these were the standards that you feel governed the 

speech writing at the time? 

A Yes. 

Q And I know it sounds like a strange question. It i s a little 

strange. But I ask it in part, and I do want this on the record because 

we have, over the course of this investigation, asked for and rece i ved 

a number of documents from the State Department. We continue to press 

for more, and I'm sure we will continue to get more. But I do want 

the record to reflect that you were here, you were willing, you 're 
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available to talk 

A Yes. 

Q - - about any document in our possession t hat we had 

questions about? 

A Yes. 

Mr. Kenny. I think that concludes our round. And with thatJ we 

can go off the record . 

[Discussion off the record.] 

Mr. Missakian. Back on the record. 

BY MR. MISSAKIAN: 

Q Mr. -J I should have asked you this before. On the 

evening of September 11J there was a secu r e video teleconfe r ence at 

------------''E-fl·ee---:S~tEia:¥1tE1e~D-~e-n-t----t-l'tat-bega 11 at 7 . 30 t II a t we under-stand . Did you 

participate in that? 

A No. 

Q Did anyone discuss with you anything that was discussed 

during that call? 

A No. 

Q Are you aware that it even occurred? 

A Not that I'm aware of. 

I amJ in retrospect -- sitting hereJ I' m aware of it. I was not 

then. 

Q NowJ you were asked some questions in response to wh ich you 

said something to the effect that the statement we 've been looking atJ 

which is focused on in Exhibit l J which i s a statement that was prepared 
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on the evening of September 11J and then given the next morning on 

September 12J that your goal was not to give a definitive accounting 

of wha t had occurred during the attacks. Do you recall giving that 

answer? 

A I believe I recall that exchange. I think I said that it 

wasn 't the goal t o provide a definitive accounting of all the facts 

or something like that. We can look at the transcript. 

Q Right . I may have not gotten it exactly right. 

Why was that not a goal? 

A The goal of the statement -- the goals of the statement 

were) as I said) you know) to honor those who we lost) to express 

American det ermination and values J to address the global audience and 

- ----------e-ef'-i-ed of inst--ability) low~~'ny"'r,....,·o--rlhe:r-------:-­

was, as a speec h writer) was to help achieve those goals. The 

Secretary, you know, her role as the representative of the United States 

to the rest of world, those were her -- you know) as I understood them) 

those were her goals. So it was not -- you know) so those were the 

goals J and I don't think the other one was. It would be left to others. 

Q So if I understand your t estimony) the goal as you 

understood for that statement came directly from the Secretary? 

A Well) t hey came from Jake . And Jake was my primary source 

of information and sort of what -- of information and of sort of 

guidance of what would be appropriate to provide for the Secretary. 

Q I understand that. But you described them as her goals, 

meaning Sec retary Cl i nt on's. Were they Secretary Clinton's goals or 
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were they Jake Sullivan's goals? 

A They were the goals that Jake communicated to me would be 

appropriate for the Secretary --you know, for the remarks. So I did 

not have any independent conversation with the Secretary. 

Q Do you have any basis for believing that Mr. Sullivan 

discussed the goals for the speech with the Secretary before 

communicating them to you? 

A I don't know. I really couldn't say whether he talked to 

her or not. I don't know. 

Q All right. So it wasn't that you all had a discussion and 

made a decision not to include an accounting of what had occurred, that 

was just not included in the set of goals that were communicated to 

------------.._,.,-tl----by-Mr-~-s-tt±ii-va- . 

A That's generally right. I don't recall a specific 

conversation like that . What I do recall is, as I think I said earlier, 

is that, you know, we discussed, you know, striking the right balance 

in his remarks of advancing those goals. And being, you know, being 

guided by the best information we had, and -- and it's -- so, right. 

Exactly . I don't remember a speci fie conversation, in answer to your 

question. 

Q On the night of the attack, were you aware that there was 

a separate CIA facility that had come under attack? 

A I don't recall being aware of that that night . I'm aware 

of it now, but I don't recall being aware of it then. 

Q Okay . I think you were asked some questions about whether 
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or not you were aware of the news reports that night. We know that 

you're a consumer of news. It's part of your job. Did you use anything 

you read in any of those news reports in any of the remarks that you 

drafted? 

A I don't -- I don't remember any speci fie -- I don't remember 

drawing any kind of specific insight from any news reports that would 

have been reflected in the draft. 

Mr. Missakian. That's it. Thank you. 

Mr. 11111111~ Thank you. 

Mr. Kenny. Off the record. 

[Whereupon, at 4:04p.m., the interview was concluded.] 
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